
Retsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 29. august 2014

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

REU alm. del

Spørgsmål 1476
Hvordan hænger følgende af den daværende justitsministers udtalelser fra
REU alm. del - svar på spørgsmål 798 (2012-13) sammen med, at man i ind-
tægterne for bøder, konfiskationer og gebyrer for årene 2015-2018 i finans-
lovsforslag 2015 ikke indkalkulerer en forventning om, at trafikanterne ændrer
adfærd?:
– "Vi ønsker at nedbringe antallet af dræbte og tilskadekomne i trafikken.

[…] Det er det, som er sigtet. Derimod er bødeindtægter ikke et mål i sig
selv. Men det er et af midlerne til at få folk til at køre forsvarligt."

– "Men når det specifikt gælder færdselskontrollen, er det vigtigt at under-
strege, at erfaringen viser, at øget kontrol - og det vil jo i praksis sige flere
bøder - har en klar effekt på trafikanternes generelle adfærd i trafikken og
på antallet af trafikulykker. […] Det kan derfor sagtens vise sig, at bilister-
ne er hurtigere til at fange signalet og lette foden fra speederen. Og så vil
det jo medføre, at bødeprovenuet bliver lavere."

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Eva Kjer
Hansen (V).
Spørgsmålet ønskes besvaret senest den 8. september 2014.
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Eva.Kjer.Hansen@ft.dk og til
udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Karina Lorentzen Dehnhardt
formand
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